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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

 فقط مردم باید کوتاه بیایند؟!
آفتاب یزد

 روزنامه حامی دولت با انتقاد  از سیاســت های اقتصادی دولت نوشت: 
دولت با ارائه بسته جدید خروج از رکود برای تحریک بخش تقاضا در اقتصاد 

دست به کار شده است. 
همانگونه که مسئولان و کارشناسان عنوان کرده اند مشکل امروز اقتصاد 
که شاید یکی از مهمترین دلایل رکود باشد عدم تمایل به خرید کالاهاست. 
در چندماه اخیر بخش زیادی از مردم به امید ارزان تر شدن کالاها پس از لغو 
تحریم ها خرید خود را به تعویق انداختند و نتیجه این وضعیت به گونه ای 
شد که به قول مدیرعامل بزرگترین بانک کشور در حال حاضر حدود 9هزار 

میلیارد تومان کالای دپو شده در انبارها وجود دارد.
اکنــون دولت برای کمک به تولید کننــدگان و تحریک بخش تقاضا 
قصد دارد تا با اجرای بســته جدید خود مردم را به خرید تشویق کند و در 
ایــن خصوص، وام 25 میلیون تومانی برای خرید خودروهای داخلی و نیز 
کارت هــای اعتباری 10 میلیون تومانی بــرای خرید کالاها در نظر گرفته 
اســت. اما در این میان چند سوال اساســی وجود دارد. آیا این وام ها برای 
تحریک بخش تقاضا کافی است؟ آیا خود تولیدکنندگان نباید برای تشویق 
مردم به خرید، قیمت های محصولاتشــان را کاهش داده و تخفیفاتی برای 
خریداران در نظر بگیرند؟ این در حالی است که برخی تولیدکنندگان نظیر 
خودروسازان نه تنها قیمت محصولاتشان را کاهش ندادند بلکه افزایش قیمت 
نیز داشــته اند. به نظر می رسد در این خصوص این پرسش مطرح است که 
چرا برای خروج از رکود و رونق گرفتن اقتصاد کشور فقط باید مردم کوتاه 
بیایند و تولید کنندگان از جمله خودروسازان حاضر نیستند کمی از موضع 

خود عقب نشینی کنند؟
 اشتباه بزرگ دولت

جهان صنعت
این روزنامه حامی دولت در سرمقاله  دیروزش نوشت: چند انتقاد بر دولت 
آقای روحانی از زمان روی کار آمدن تاکنون در حیطه اقتصادی وارد است 
که دو انتقاد بســیار جدی است: انتقاد نخست، عدم انتشار به موقع آمار و 

ارقام داده های مهمی چون تولید ناخالص داخلی است....
جالب است که تاکنون چهار ماه از فصل نخست سال 94 که سال بسیار 
مهمی نیز می باشد، سپری شده ولی هنوز آمار رشد اقتصادی منتشر نشده 
است. به راستی آیا دولت نیز خود حتی در پایان فصل نخست توانسته است 

به آمار رشد اقتصادی دست یابد؟...
انتقاد دوم، بســته موسوم به بسته ضد رکود این دولت در شهریور 92 
می باشــد که معلوم نیست چه سرنوشتی پیدا نمود و مشخص نیست چرا 
همین اعضای شــورای مشاورین و کارشناسان اقتصادی کشور توضیحی از 
عاقبت این بسته ارایه نمی کنند. آن بسته چرا شکست خورد؟ چه تضمینی 
برای شکست بسته حاضر و نداشتن عاقبتی شبیه به بسته قبلی وجود دارد؟...

دولت در شناسایی علت رکود و در نتیجه آن، ارایه راهکار جهت مقابله با 
آن در قالب بسته جدید ضد رکود دچار اشتباهی بزرگ شده است. مهم ترین 
دلیل این موضوع عدم دسترسی و اطلاع به موقع دولت از داده ها و اجزای 

اصلی رشد اقتصاد کشور می باشد...
هنوز هم آمار رشد اقتصاد کشور در سه ماهه نخست امسال منتشر نشده 
است و به درستی نمی توان از علت رکود سخن گفت و راهکار تزریق کرد....
مردم در سال 93 پراید 22 میلیون تومانی را از شرکت های خودروسازی 
خریداری کردند ولی اکنون خلاف این قضیه را شاهد هستیم. راستی چرا؟ 
سیاستی که اکنون دولت با ارایه تسهیلات بلندمدت و تا سقف 25 میلیون 
تومان برای خرید خودرو طراحی کرده است نشان می دهد که تحلیل دولت 
از علت نخریدن خودرو و افزایش نسبت تولیدات دپو شده به کل تولیدات 
به حدود 30 درصد در ماه گذشته، کاهش درآمد واقعی تحت تصرف افراد 
می باشــد. اما به راســتی مگر چه اتفاقی از پایان فصل پاییز 93 تاکنون رخ 
داده است که درآمد واقعی قابل تصرف افراد ظرف سه ماه کاهش می یابد و 
مردم دیگر قدرت خریدن پراید را ندارند؟ واقعا چرا؟ شاید نگاهی به جریان 
اجتماعی به وجود آمده در قالب کمپین نخریدن خودرو و در عین حال، بهبود 
انتظارات در خصوص رفع تحریم ها و دسترسی خودروسازان و قطعه سازان 

به بازارهای خارجی و قطعات با کیفیت مناسب تر، پاسخ این سوال باشد.
بورس خلاف جهت پیش بینی وزیر اقتصاد حرکت کرد

خراسان
خراسان درباره آخرین وضعیت بورس نوشت: اوایل وقت سه شنبه بازار 
با روندی متعادل آغاز به کار کرد، اما ظاهراً واکنش بازار به صحبت های وزیر 
اقتصاد هربار منفی است، زیرا هربار که ایشان در مورد برگشت بازار و مثبت 
شــدن بورس سخن گفته اند، بازار رفتاری برعکس را در پیش گرفته است. 
البته در این رابطه باید به 2 نکته توجه داشت، اول آن که معمولاً آنچه که مد 
نظر مسئولان است، مقاطع زمانی بلند مدت است، بنابراین قضاوت شتاب زده 
نباید داشت، دوم اینکه، بازارهای گوناگون و به ویژه بورس، با دستور و سخن 
مثبت نمی شوند، لذا ممکن است در برخی موارد این گونه برداشت شود که 
بازار به صحبت های آن مقام مسئول حساسیت ویژه ای پیدا کرده و واکنش 

برعکس نشان می دهد که علت آن بیشتر به این 2 مورد باز می گردد. 
علی طیب نیا دوشنبه شب در حاشیه نشست شورای گفت و گوی دولت و 
بخش خصوصی در خصوص تاثیر اجرای بسته رونق اقتصادی بر بازار سرمایه، 
این بازار را آئینه تمام نمای اقتصاد کشور دانست و افزود: »این بازار بخش 
واقعی اقتصاد را نشان می دهد براین اساس انتظار این است که با ایجاد رونق 
در بخش واقعی اقتصاد، بازار سرمایه نیز رونق یابد. وزیر اقتصاد در خصوص 
رشد اقتصادی، اظهار داشت: با توجه به اینکه به زودی تحریم ها نیز در عمل 
لغو خواهد شد، بنابراین انتظار رونق را در بخش واقعی اقتصاد داریم و اگر 
این بخش رونق یابد به تبع آن بازار ســرمایه نیز از رشد مناسبی برخوردار 
خواهد شد. وی با اشاره به احتمال رشد حباب گونه در بازار سرمایه، گفت: 
با توجه به اینکه اتفاقات در بخش واقعی اقتصاد در حال رخ دادن است، به 
نظر می رسد باید منتظر رشد مناسب بازار سرمایه طی ماه های آینده بود.« 
اما در عمل بازار سه شنبه برای لحظاتی به سمت درصدهای منفی و صف 
فــروش حرکت کرد، معامله در درصدهای منفی را برای نمادهای بانکی و 
ایران خودرو شاهد بودیم و حتی آخر وقت،ایران خودرو صف فروش هم شد 

اما در نهایت شاخص با 15 واحد مثبت به کار خود پایان داد.
 مخالفت اکثر اقتصاددانان با سیاست های جدید دولت 

دنیای اقتصاد
این روزنامه  دولت گرا نتایج یک نظرسنجی از اقتصاددانان درباره بسته 
اقتصادی جدید دولت را منتشر کرد: پس از ارائه سیاست های جدید دولت 
برای ایجاد رونق اقتصادی، »دنیای اقتصاد« در یک نظر سنجی نظر 44 نفر از 
اقتصاددانان کشور را در این زمینه جویا شده است. در این نظرسنجی فقط 
5/ 4 درصد از پاســخ دهندگان کنترل تورم را عامل اصلی رکود دانسته اند. 
در مورد اثر بخشــی سیاســت های تحریک تقاضا، فقــط 6/ 13 درصد از 
پاســخ دهندگان آن را بهترین سیاست در مقطع کنونی می دانند و 4/ 86 
درصد از صاحب نظران معتقدند که سیاست های انبساطی یا اساسا در سطح 

تولید موثر نیست یا فقط آثار کوتاه مدتی دارد. 
درخصــوص مکانیســم اجرای سیاســت های پولی فقــط 5 درصد از 
پاســخ دهندگان معتقدند که سیاســت های انبســاطی آتی باید از طریق 
افزایش پایه پولی به انجام برســد. به طور کلی می توان چهار نتیجه مهم را 
از نظرســنجی فوق الذکر به دست داد. اولا اکثریت اقتصاددانان عامل اصلی 
رکود را سیاست های کنترل تورم دولت نمی دانند. ثانیا اقلیت ناچیزی از آنان 
سیاست تحریک تقاضا را بهترین سیاست در شرایط فعلی ارزیابی می کنند. 
ثالثا اکثریت صاحب نظران کشور سیاست های انبساطی را در شرایط فعلی 
چاره ســاز نمی دانند و معتقدند در صورت لزوم انبســاط پولی فقط باید از 
طریق ضریب فزاینده به انجام برسد و رابعا اکثریت صاحب نظران معتقدند 

که سیاست رصد ماهانه تورم می تواند با خطا همراه باشد...
 درخصوص مکانیســم اجرای سیاســت های پولی فقــط 5 درصد از 
پاسخ دهندگان معتقدند که سیاست های انبساطی آتی باید از طریق افزایش 
پایه پولی به انجام برسد؛ در حالی که به نظر می رسد سیاست های پرداخت 
وام کم بهره، تزریق منابع بانک مرکزی به بازار بین بانکی و پرداخت 7500 
میلیارد تومان برای تامین بودجه عمرانی همگی از طریق برداشت از بانک 

مرکزی عملی است.

اقتصاددرآینهرسانهها

جزئیات طرح خوداتکایی تولید گوشت قرمز  اعلام شد از سوی یک مقام مسئول در وزارت جهاد کشاورزی

قیمت بازارنوع سکه
942500سکه تمام طرح جدید
942000سکه تمام طرح قدیم

469000نیم سکه
247000ربع سکه

170000گرمی
96013هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3458دلار
3950یورو
5340پوند

946درهم
1215لیر ترکیه

تشکر

تشکر و سپاس
بدینوســیله از کلیه دوستان، آشــنایان و همکاران عزیز 
بخصوص اقوام و نزدیکان که از راه دور و نزدیک در مراسم 
تشییع، خاکسپاری و ترحیم پدر عزیزمان مرحوم شادروان

فرموده  شرکت  اقتداری سلیمی  ذبیح اله 
و یا با درج آگهی و ارســال تاج گل و بنر ابراز همدردی 

نموده اند، صمیمانه تشکر و سپاسگزاری می نمائیم.
خانواده اقتداری سلیمی

رئیــس اتحادیه لوازم خانگی گفت: طــرح »کارت اعتباری 
10میلیون تومانی خرید کالا« شکست می خورد.

محمد طحانپور با گلایه از دولت به نسیم گفت:  خبر این طرح را از 
رسانه ها شنیدم، دولت چیزی به ما نگفت و با ما مشورت نکرد.

محمد طحانپور، رئیس اتحادیه لوازم خانگی در گفت وگو با »نسیم« 
در رابطــه با موضوع ارائه وام خرید کالاهای با دوام به ارزش 10 میلیون 
تومان به کارمندان دولتی، بخش خصوصی و کسانی که درآمد مشخص 
دارند بیان داشــت: آقای سیف گفتند که این وام با بهره 16 درصد داده 
می شــود، حالا چه با نرخ سود 12 درصد و چه 16 درصد مهم این است 
که تا به حال چنین مطالبی در حد شعار بوده و یا به مرحله عمل نرسیده 

و یا به خوبی اجرا نشده است.
وی ادامه داد: اصلا هیچ چیز از جزئیات این طرح مشــخص نیست، 
اصلا به چه کسانی این وام داده می شود، تا این لحظه نیز با اتحادیه لوازم 
خانگی در این رابطه هیچ گونه صحبتی نشده است. ما هر چه از این طرح 

می دانیم همان است که در اخبار و تلویزیون مطرح شده است.
رئیس اتحادیه لوازم خانگی تصریح کرد: ما از این  گونه طرح و گردش 
کالا استقبال هم می کنیم، زیرا انبار کارخانه ها پر از کالای فروش نرفته 
اســت. اما می خواهیم بدانیم که اگر قرار اســت کسی بیاید و یک گاز یا 
یخچال از ما بخرد، این کالا را باید از کجا تهیه کند؟ آیا این کالا باید به 
اجبار و تنها از یک برند باشد  یا نه می توان هر کالا را از برندی متفاوت 
تهیه کند؟ اینها هنوز برای بنده که رئیس اتحادیه لوازم خانگی هســتم 

نیز جای سؤال است وای به حال مردم.
وی اظهار داشت: اگر قرار است که تولیدکننده ها خودشان کالای خود 
را بفروشند پس توزیع این وسط چه معنایی دارد، ما در این رابطه اعتراض  
داریم. واحدهای توزیعی هستند که تولید را می فروشند و مالیات این کار 
را پرداخت می کنند بنابراین تعیین یک برند خاص و اجبار برای خرید آن 
برند مناسب نیست که امیدوارم در این طرح مد نظر قرار داده شده باشد.
طحانپور عنوان کــرد: از واحدهای صنفی می خواهند که آنها بیایند 
و کالای ایرانی بفروشــند، از آن طرف اگر قرار باشد که خود تولیدکننده 
کالا را به مردم بدهد، پس این وســط تکلیف فروشنده کالای ایرانی چه 
خواهد شــد؟ قبل از هر چیز این مسائل را برای ما مشخص کنند و بعد 

درباره طرح وام ده میلیونی صحبت نمایند.
وی گفــت: این بحث از نظر ما پخته نیســت. بدون نظر ما هم طرح 
شکســت خواهد خورد، مهم ترین مسئله هم این است که باید در مورد 
قیمت کالا نیز بحث شود که آیا قیمت کالاهایی که در سایت است و قرار 
اســت به مردم داده شود با آن چه که در بازار لوازم خانگی امین حضور 

وجود دارد یکسان است؟
طحانپور گفت: انبارها پر از کالا است، اگر قرار باشد کالای درجه دوم 
و سوم به دست مردم داده شود نگاه ها کاملا به تولید داخل عوض خواهد 

شد پس بهتر است دولت مراقب این موضوع باشد.
وی تصریح کرد: اگر قرار است مردم با هزار مشکل وامی را تهیه کنند 
حقشــان این اســت که کالای با کیفیت ایرانی به آنها داده شود، کالای 
اعتباری که در بازار به آن تخفیف هم می خورد نمی تواند در سبد کالای 
این طرح قرار بگیرد. وی در پایان خاطرنشان کرد: آقای سیف باید بانک ها 
را معرفی کنند، و به ما بگویند که اصلا به چه صورت این وام داده می شود 
آیا کســانی که از قبل در نوبت بودند این وام را دریافت می کنند یا همه 

می توانند بیایند این وام را دریافت کنند.

مدیرعامل شــرکت توانیر با 
بیان اینکــه افزایش قیمت برق 
فعلًا در دستور کار دولت نیست، 
گفت: قیمت برق تا پایان امسال 

افزایش نمی یابد.
آرش کردی در گفت وگو با فارس 
در پاســخ به این ســؤال که شورای 
اقتصاد قیمــت آب را از اول مهرماه 
10 تا 30 درصد افزایش داد، آیا این 
موضوع برای برق نیز رخ خواهد داد، 
گفت: برای برق تا پایان ســال جاری 
برنامه ای برای افزایش تعرفه و قیمت 

در دستور کار نیست.
گفتنی اســت تعرفه برق آخرین 

بار در اسفندماه سال گذشته افزایش 
یافــت، به گونه ای کــه در قبض های 
جدید خانگی با احتساب افزایش 10 
درصدی قیمت ها، از 3 تومان در پله 
نخســت تا 27 تومان در پله آخر به 
ازای هر کیلووات ساعت افزایش یافت 
تا به طور میانگین قیمت هر کیلووات 
در تمــام پلکان ها 15 تومان افزایش 

یافته باشد.
به طور کلی تعرفه برق خانگی در 
سال 1394، 10 درصد در هر پلکان 
افزایش پیدا کرد و این درحالی است 
که تعرفه برق سال 1393 از اسفندماه 
ســال 92 حدود 24 درصد افزایش 

یافته بود.
براســاس تعرفه های اعلام شده، 

تعرفه برق در پله اول به ازای مصرف 
از صفر تا 100 کیلووات ساعت در ماه 

با ســه تومان افزایش از 372 ریال به 
409 ریال رسیده است.

همچنیــن در پله دوم مصرف از 
100 تا 200 کیلووات ساعت هزینه 
برق با چهار تومان افزایش از 434 ریال 
به 477 ریال افزایش یافت. در پله سوم 
مصرف نیز که شامل مصرف ماهانه از 
200 تا 300 کیلووات ساعت می شود 
با 9 تومان افزایش تعرفه از 930 ریال 

به 1023 ریال رسید.
از سوی دیگر در پله بعدی مصرف 
از 300 تا 400 کیلووات ساعت، با 17 
تومان افزایش تعرفه از 1674 ریال به 
1841 ریال رســید و در پله مصرف 

مربوط بــه 400 تــا 500 کیلووات 
ساعت مصرف، هزینه برق با احتساب 
19 تومــان افزایش از 1922 ریال به 

2114 ریال رسید.
از این پس قیمت برق مصرفی در 
پله 500 تا 600 کیلووات ساعت نیز 
با 25 تومان افزایش با قیمت 2660 
ریال به جای تعرفه قبلی 2418 ریال 

محاسبه می شود.
همچنین قیمت برق مصرفی بیش 
از 600 کیلووات ساعت در ماه با 27 
تومان افزایش نسبت به تعرفه 2660 
ریال، به قیمت 2933 ریال محاسبه 

می شود.

مدیرعامل توانیر:

افزایش قیمت برق تا پایان امسال منتفی است

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه نامه 4 وزیر 
از هم گسیختگی تیم اقتصادی دولت را نشان می دهد، گفت که مهم ترین 

معضل قانون شکنی دولت است.
موســی الرضا ثروتی نماینده مردم بجنورد در مجلس شــورای اســلامی در 
گفت وگو با فارس، با اشاره به وجود رکود در کشور گفت: یکی از عوامل مهم در 
ایجاد اشتغال و تولید، مسکن است که 450 نوع شغل با این بخش مرتبط است؛  
زمانی که وزیر فعلی راه و شهرســازی بر ســر کار آمده و مسکن مهر را مزخرف 
خواند بر اثر رکود در بخش مسکن 2 میلیون نفر بیکار شدند.وی افزود: دولت اگر 
می خواهد تورم را کاهش دهد باید آن را با رکود مقایسه کند در دولت قبل اگر 
تورم وجود داشت اشتغال هم وجود داشت و کمتر شاهد رکود در کشور بودیم.عضو 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس اظهار داشت: ما نمایندگان بارها این 
مسئله را که رکود بر اقتصاد کشور حاکم شده به دولت گوشزد می کردیم اما مورد 
قبول دســتگاه اجرایی قرار نمی گرفت و در این رابطه لازم است تا تیم اقتصادی 
دولت به طورهماهنگ عمل کند.ثروتی خاطرنشــان کرد: علت اینکه 4 وزیر به 
رئیس جمهور نامه می نویسند به ناهماهنگی در تیم اقتصادی دولت بازمی گردد. 
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خود به تنهایی یک تیم اقتصادی است و 
با هیچ تیم دیگری ســازگار نیست و وزرا نیز به این نکته اذعان دارندکه با آقای 
نوبخت نمی شــود کار کرد. چرا که وی هم رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســت و هم سخنگوی دولت و به حرف هیچ وزیری نیز توجه ندارد و یک جبهه 

اقتصادی مستقلی را در پیش گرفته است.
وی افزود: وقتی که وزرا در ارتباط با وضعیت اقتصادی کشور به رئیس جمهور 
نامه می نویســند اولین فردی که باید در مورد رکود صحبت کند رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی است اما مسئله اینجاست که رئیس این سازمان اصلا وجود 
رکود در اقتصاد کشور را قبول ندارد که این از هم گسیختگی تیم اقتصادی دولت 
را نشان می دهد که ناهماهنگ هستند و یک سیاست واحدی را دنبال نمی کنند.
عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس باتاکید بر لزوم تحریک 
تقاضا در بازار برای ایجاد رونق اقتصادی در کشور اظهار داشت:  مجلس مصوب 
کرده که 20 میلیون تومان وام جهیزیه در اختیار زوج های جوان داده شــود که 
دولــت پرداخت این وام را دریغ می کند و پس از گذشــت 6 ماه هنوز یک ریال 
وام برای این بخش اختصاص داده نشــده است.ثروتی خاطرنشان کرد: مهم ترین 
معضل قانون شکنی دولت است و علیرغم اینکه رئیس جمهور ما خود در 5 دوره 
مجلس نماینده بوده از همه بیشتر به قوانین و مقررات بی توجهی می کند.وی در 
پایان با تاکید بر جلوگیری از واردات کالا به کشور گفت: دولت باید مانع واردات 
کالا به کشور شود اما در دولت فعلی ما شاهد هستیم که واردات به کشور بیشتر 

شده است و علت آن عدم توجه به امر تولید است.

یک نماینده مجلس:
نامه 4 وزیر ازهم گسیختگی

 تیم اقتصادی دولت را نشان می دهد

رئیس اتحادیه لوازم خانگی:
طرح »کارت اعتباری 10 میلیونی خرید کالا« 

شکست می خورد

وزارت راه و شهرسازی از 
درصدی ظرفیت   50 افزایش 
قم  تهران-  موجود  قطارهای 
در تاسوعا و عاشورا خبر داد.

پایگاه خبــری وزارت راه در 
این باره به نقل از فرشــاد زادخور 
مدیرکل راه آهــن قم اعلام کرد 
راه آهن برای جابه جایی زائران در 
ایام تاسوعا و عاشورای حسینی به 
مقصد قم برنامه ای را در دستور 
کار دارد که براساس آن شش رام 

وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد
افزایش 50 درصدی ظرفیت قطارهای تهران- قم در تاسوعا و عاشورا

رئیس انجمن صنایع نساجی 
از مانع تراشی واردکنندگان چادر 
مشکی بر سر راه تولید این کالا 

در داخل کشور خبر داد.
محمد مروج حسینی در گفت وگو 
با ایســنا، با بیان این که تولید چادر 
مشکی در ایران توسط سه کارخانه 
انجام می شود، اظهار کرد: بزرگترین 
کارخانه تولید چادر مشکی حجاب 
شهرکرد است که به بنیاد مستضعفان 
تعلق دارد و در بهترین حالت حدود 
2/5 میلیــون مترمربع پارچه چادر 

مشکی تولید می کرد.
وی با اشــاره به قــرارداد این 
کارخانه با کشــور کره جنوبی ادامه 
داد: بــر اســاس این قــرارداد قرار 
اســت دانش فنی و ماشین آلات و 

احتمالا کارمندانــی از کره جنوبی 
بــرای افزایش تولید این کارخانه به 

ایران بیایند.
رئیــس انجمن نســاجی ایران 
با بیان این که ایجاد زیرســاخت ها 
برای این افزایش تولید کمی زمان 
می برد، گفت: بر اساس قول و قرارها 
پیش بینــی می شــود در نیمه اول 
سال آینده افزایش سطح تولید این 
کارخانه اجرایی شــود که می تواند 
حــدود 10 میلیون مترمربع پارچه 

چادر مشکی تولید کند.
مروج حسینی با اشاره به فعالیت 
یک کارخانه کوچک در کرمانشــاه 
برای تولید پارچه چادر مشکی اظهار 
کرد: با توجــه به این که پارچه های 
تولیــدی این کارخانه بــرای چادر 
مشکی مورد تایید بازار نیست اغلب 
ایــن پارچه ها تبدیل به روســری 
می شــوند، بنابراین در حال حاضر 
حداکثر سه میلیون مترمربع تولید 

پارچه چادر مشکی داریم.

به گفته وی هر تولیدکننده ای 
که قصد تولید پارچه چادر مشکی 
را می کــرد، واردکنندگان مانع آن 

می شدند.
وی در ادامه گفت: حدود 18 نوع 
مختلف پارچه چادر مشکی در بازار 

موجود است.
رئیس انجمن صنایع نســاجی 
ایران با اشــاره به مصرف حدود 70 
میلیون مترمربع پارچه چادر مشکی 
در ســال گفت: سالانه حدود 100 
میلیون دلار هزینــه واردات پارچه 

چادر مشکی می شود.
مروج حسینی با اشاره به سودآور 
بودن واردات پارچه چادر مشــکی 
گفت: از ســال های پیش از انقلاب 
هم این مشکل را داشتیم؛ بنابراین 
هــر واحــدی که قصــد تولید این 
پارچه در داخل کشــور را می کرد، 
واردکنندگان به شکل های مختلف 
مانع آن می شــدند، چــرا که این 

موضوع بسیار سودآور است.

رئیس انجمن صنایع نساجی:
واردکنندگان مانع از تولید چادر مشکی در داخل کشور می شوند

یک مقام مسئول در وزارت جهاد کشاورزی ضمن تشریح جزئیات طرح 
خوداتکایی تولید گوشت قرمز گفت: تا پایان برنامه ششم تولید گوشت 

قرمز به 900 هزار تن افزایش خواهد یافت.
محمدرضا ملاصالحی در گفت وگو با مهر درباره جزئیات طرح خوداتکایی تولید 
گوشــت قرمز اظهار کرد: پیش بینی ما این است که در پایان برنامه ششم توسعه، 
تولید گوشــت قرمز به 900 هزار تن افزایش خواهد یافت.وی اضافه کرد: در این 
راستا ما دو طرح خاص برای جمعیت گوسفند در جهت افزایش تولید گوشت قرمز 
داریم، که طرح اول مربوط به تولید ترکیب های نژادی جدید اســت.رئیس مرکز 
اصلاح نژاد دام و بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه برخی 
صفات در جمعیت گوسفند بومی از جمله صفات مربوط به تولید مثل و راندمان 

ضریب تبدیل علوفه به گوشت نیاز به اصلاح دارند و ما در طرح مذکور این صفات 
را با استفاده از نژادهای خارجی اصلاح می کنیم، گفت: با ترکیب نژادهای خارجی 
و بومی، نژادهای جدیدی را تولید خواهیم کرد که ضمن به ارث بردن خصوصیات 
خوب دام های بومی از جمله مقاومت،  کیفیت و طعم گوشت، کمبودها را نیز جبران 
خواهند کرد به نحوی که دام ها بتوانند در سیستم غیر مرتعی بهره وری اقتصادی 
مثبتی داشته باشند.ملاصالحی، طرح دوم را »طرح تلاقی یک طرفه« عنوان کرد و 
ادامه داد: در این طرح با استفاده از پایه های بومی گوسفند و تلاقی آنها با برخی 
نژادهای وارداتی، بره هایی را تولید خواهیم کرد که راندمان خوبی از لحاظ پرواربندی 
خواهند داشت و به افزایش تولید گوشت قرمز کمک می  کنند.وی درباره وضعیت 
کنونی تولید گوشــت قرمز در کشور اظهار داشــت: در حال حاضر تولید گوشت 

قرمز در کشــور حدود 785 هزار تن برآورد می شود، ضمن اینکه سرانه تولید این 
محصول در کشــور حدود 10 کیلوگرم است.رئیس مرکز اصلاح نژاد دام و بهبود 
تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی اضافه کرد: در حال حاضر بیش از 50 درصد 
گوشت قرمز کشور از دام های سنگین )گاو، گاومیش و شتر( و مابقی از جمعیت 
دام سبک تامین می شــود.ملاصالحی افزود: ما به دلیل شرایط خاص اقلیمی که 
در کشور وجود دارد، قادر به پرورش نژادهای خالص گاو گوشتی نیستیم، چرا که 

مراتع با کیفیت و مناسب برای این کار در اختیارمان نیست.
وی با بیان اینکه هدف اصلی وزارت جهاد از توسعه پرورش و نگهداری جمعیت 
گاو، تولید شیر است، اظهار داشت: گوساله های نر و دام های حذفی حاصل از این 

جمعیت وارد چرخه تولید گوشت می شوند.

دانشگاه  علمی  هیئت  عضو 
گفــت:  بســته  الزهــرا)س( 
برنامه  احیای  اقتصادی دولــت 
اقتصادی  تعدیل  شکست خورده 
دهه هفتاد است، مشکل اساسی 
دولت ها  بینش  ایران  اقتصاد  در 
از  که  است  اقتصاد  به  نســبت 
25 ســال پیش حاکم بوده و آن 

سیاست تعدیل ساختاری است.
به گزارش تسنیم، حسین راغفر 
عضو هیئت علمی دانشگاه الزهرا)س( 
با حضور در نشســت بررســی بسته 
جدیــد اقتصــادی دولت بــا عنوان 
»بایسته های بســته جدید خروج از 
رکود« که در دانشــگاه تهران برگزار 
شد، گفت: سیاســت های تعدیل به 
قدر کافی تجربه شــده اند و نباید از 
آنها در تدوین برنامه ها استفاده کرد.

وی مشکل اساســی در اقتصاد 
ایــران را بینش دولت ها نســبت به 
اقتصاد عنوان کرد و گفت: این بینش 
اقتصادی 25 ســال است که بعد از 
جنگ بر اقتصاد کشــور حاکم است 
و تحت عنوان سیاســت های تعدیل 
ساختاری دنبال شده است. سؤالی که 
وجود دارد این است که چرا علی رغم 
اختلاف در جبهه بندی های سیاسی 

همیشه همین نگاه دنبال می شود.
راغفر افزود: علت این امر منافع 
گروه هایی است که در قدرت حضور 
دارنــد، اقتصاد باید در این مســیر 
حرکت کند چون منافع این گروه ها 
از این طریق تامین می شود به همین 
خاطر اســت که در 25 سال گذشته 
ما سیاســت های اجتماعی در حوزه 
اقتصاد نداشــتیم، سیاست هایی که 
حاکــی از نگرش به ایجاد اشــتغال، 
کاهش فقر و نابرابری باشد، نداشته ایم.

عضــو هیئــت علمی دانشــگاه 
الزهــرا)س( تصریح کــرد: نوع نگاه 

فعلی حاکم بر اقتصاد که پشــت آن 
گروه های قدرت و ثروت هســتند به 
شکلی اســت که اگر نغمه دیگر سر 
داده شود حتما با آن مقابله می شود.

راغفر خاطرنشان کرد: در شرایط 
فعلی به واقعیت های اقتصاد کشــور 
توجه نمی شود و شعار داده می شود 
که با تنظیم قیمت ها همه چیز اصلاح 
نئوکلاسیک ها  شــعار  این  می شود. 
است که تفاوت های خاص هر کشور 
را درنظر نمی گیرند و با این فرض جلو 
می روند که قیمت به تنهایی می تواند 
همه چیز را اصلاح کند، در حالی که 

این طور نیست.
تاکید  نهادگرا  اقتصــاددان  این 
کرد: مسئولین کشور ما نیز این شعار 
را قبول ندارند اما منافع شــان حکم 
می کند که این شعار را بپذیرند چرا 
که آسان ترین کار این است که دولت 
خود را کنار بکشــد و همه چیز را به 
بازار بســپرد و برای مســئولینی که 
هیچ برنامه ای برای حل این معضلات 
ندارند این شعار بسیار خوب است تا 

بی برنامگی شان را پوشش دهد.
راغفر در ادامه صحبت های خود 
در توضیح سیاست های نئوکلاسیکی 
درباره نــرخ ارز گفت: چه گروه هایی 
از افزایش نرخ ارز منتفع می شــوند، 
چه کسانی ســعی دارند کانون های 
سیاست گذاری را به افزایش نرخ ارز 
ترغیب کنند، در طی این ســالها ارز 
از 7 تومان به 4000 تومان رســیده 
اســت، اما هیچ یک از وعده هایی که 
نئوکلاسیک ها داده بودند عملی نشده 

و عدم تعادل ها مرتفع نشد.
وی افزود: البته وقتی آنها را مورد 
بازخواست قرار می دهی، خیلی ساده 
می گویند دولت در بازار دخالت کرده 
و نگذاشت جریان های خودجوش و 
دست نامرئی اقتصاد خودش همه چیز 

را درست کند. باید بگوییم که دست 
نامرئی اقتصاد از اول هم آرتروز داشته 
و کار نمی کرده، متأسفانه این جریان 
در کشــور ما، ده ها نشریه و روزنامه 
و ماهنامه دارند و همین اندیشــه را 
ترویج می کننــد و هر منتقد به این 

جریان بایکوت می شود.
استاد اقتصاد دانشگاه الزهرا)س( 
انگیــزه اصلی نگارش نامــه 4 وزیر 
بــه رئیس جمهــور را بــرای نجات 
پتروشیمی ها دانست و گفت: تأسف بار 
اســت که وزیر اقتصاد کشور حافظ 
منافع جریان غیرمولد پتروشیمی ها 
یعنی خام فروش ها اســت. البته آن 
طرح شکســت خورد و طرح دیگری 
که در آن بانک  ها و پتروشــیمی ها و 
مطرح  هستند،  منتفع  خودروسازان 

می شود.
اقتصــادی  کارشــناس  ایــن 
خاطرنشــان کرد: اختصــاص منابع 
باید مطابق یک سری ضابطه ها باشد، 
بیش از 80 درصد کل اشتغال کشور 
را بنگاه های کوچک و متوسط ایجاد 
می کنند که اصلا در این فرایندها دیده 
نمی شوند. اگر این منافع به بانک ها 
وارد شــود چه تضمینی وجود دارد 
که پول به جای مناسب خود برود و 
به منابع که تصریح شــده وام بدهند 
و اینها در طرح مشــخص نیســت و 

همچنین تعریف واضحــی از تولید 
وجود ندارد.

راغفر گفت: بخش هایی از تولید 
که فرایندهای آن بیشتر داخلی است 
بیشــترین هزینه ها را می پردازد ولی 

مونتاژ کاران ضرر کمتری می کنند.
این اســتاد دانشــگاه ادامه داد: 
مادامی که به مسائل اساسی اقتصاد 
و مشکلات موجود پاسخ ندهیم و تا 
زمانی که فرصت سوءاستفاده در بعد 
ســاختارها برای شبکه های قدرت و 
ثروت مهیا است منابعی که دولت در 
حوزه اقتصاد تخصیص می دهد وارد 

این شبکه می شود.
راغفــر در ادامــه گفــت: دولت 
باید ضوابطی بــرای تخصیص منابع 
مشخص کند، از جمله این که دولت 
به مــواردی منابع تخصیص دهد که 
60 درصد کالایی که تولید می شود 
تولیدداخل باشد. دیگر اینکه تولید آن 
کالا 50 درصد ارزش افزوده داشــته 
باشــد که با این سیاست بخش های 
غیرمولد و مونتاژ کار حذف می شوند.

لیلاز: دولت هنوز عمق رکود را 
متوجه نشده است

عضو حزب کارگزاران سازندگی با 
نقد بسته اقتصادی دولت گفت: دولت 
هنوز عمق رکود را متوجه نشده است.
به گفته سعید لیلاز، دولت هنوز 

عمق رکود فعلی را متوجه نشده و از 
همین رو اقدامات احتیاطی لازم را در 
این مورد انجام نمی دهد؛ مثلا دولت 
از بودجه جــاری خود کم نمی کند؛ 
منظورم این نیســت که پول ندهد، 
اما می تواند این بودجه را به ســمت 
پروژه های عمرانی سوق دهد و از این 
راه یکی از گلوگاه های خروج از رکود 

را هدف بگیرد.
وی می افزایــد: می گویند دولت 
می خواهد نرخ بهره را کم کند، خب 
به فرض اینکه چنین اتفاقی رخ بدهد، 
باز هم نمی توان برای خروج از رکود 
تضمین داد، چــون بازار پولی ایران 
غیرمتشکل است، به عبارت ساده تر، 
همــه بانک ها و موسســات مالی و 
اعتباری، از قوانین بانک مرکزی در 
مورد نرخ ســود، تبعیت نمی کنند و 
حداقل 20 درصــد آنها کار خود را 
انجام می دهند. با این حساب، اگر نرخ 
سود پایین بیاید، سرمایه های مردم از 
80 درصد بانک ها و موسسات مالی، 
به سمت آن 20 درصد که همچنان به 
میل خود سود می دهند، خواهد رفت.

وی تاکید می کند: هارمونی لازم 
بــرای چنین تصمیم هایــی در بازار 
پولی کشــور وجود ندارد و وقتی در 
این شــرایط نرخ ســود پایین بیاید، 
فقط مکان ســرمایه های مردمی )در 
سیستم بانکی( تغییر می کند و اصل 

ماجرا تفاوتی نخواهد کرد.
لیلاز در ادامه با اشــاره به اینکه 
مشکل دیگر، سیستم مالیاتی کشور 
نیز حال و روز خوبی ندارد، می گوید: 
50 درصد جامعه کــه اصلا مالیات 
نمی دهند و گــروه عمده ای نیز فرار 
مالیاتی دارند، بنابراین دولت نمی تواند 
کنترل دقیقی بر سیاست های مالی 
داشــته باشد. از طرفی، نکته دیگری 
که نباید از آن غافل شد این است که 

فضای کسب و کار در ایران مناسب 
نیست و از همین رو بخش خصوصی 
چندان در اقتصاد بازی داده نمی شود.
یارانه  اما درمورد  این کارشناس 
و وام و تسهیلات در نظر گرفته شده 
برای بازار خودرو، تاکید می کند: من 
مخالف پرداخت یارانه از سوی دولت 
به خودروســازان هســتم، به دلیل 
اینکه این یارانه در سیســتم دولتی 
صنعت خودرو، به نوعی هرز خواهد 
رفت و صرف بازسازی زیرساخت ها و 
توسعه نمی شود. بنابراین بهتر است 
دولت اگر قصد یارانه دادن دارد، آن 
را در محل های بنیادی تر خرج کند، 
مثلا بــه پروژه هــای عمرانی بدهد. 
پروژه های عمرانی تا وقتی که متوقف 
هستند، تورم تولید می کنند، اما هر 
وقت به بهره برداری برسند، تورم شان 
منفی خواهد شــد و علاوه بر این، بر 
بازارهای مختلف از جمله خودرو نیز 

اثر مثبت خواهند گذاشت.
لیلاز امــا مخالف کاهش قیمت 
رسمی خودروها توسط خودروسازان 
اســت و در این مورد تاکید می کند: 
اصلا نباید به کاهش قیمت خودروهای 
داخلی فکر کرد، زیرا اگر چنین اتفاقی 
رخ بدهد، خودروســازان وارد منطقه 

»زیان  ویژه« می شوند.
به گفته وی، زیان ویژه معنایش 
این اســت که حتی بــدون در نظر 
گرفتن حقوق کارکنان و...،  هزینه ای 
که خودروسازان برای خرید قطعات 
منفصلــه )ســی کی دی( محصولات 
خود می پردازنــد نیزبیش از قیمت 
فروش آنها خواهد بود. خب اگر قرار 
اســت چنین اتفاقی رخ بدهد، اصلا 
ادامه حیات و فعالیت خودروســازان 
کشــور توجیه نداشــته و بهتر است 
تعطیل شوند تا اینکه چنین زیانی را 

به جان بخرند.

راغفر:

برنامه خروج از رکود ادامه سیاست شکست خورده تعدیل است

تسلیت

همکار محترم جناب آقای حسن فلاح
درگذشت همسر گرامیتان را تسلیت عرض می نمائیم.

ملکی- شــهبازی- قربانــی- خســروی- حیــدری- علیخانی- 
داورزنی- معماری- اکبری- فرح بخش

همکار گرامی
آقای مهندس فلاح  اکبرپور

مصیبت از دســت دادن همسر گرامیتان را تســلیت عرض نموده و از درگاه 
پروردگار برای آن مرحومه غفران الهی و برای شــما و خانواده محترم صبر و 

شکیبایی آرزومندیم.
مدیریت و کارکنان امور فنی و چاپ

خانواده محترم قاسمی وند
فوت نابهنگام مرحوم مغفور جنت مکان آقای حسین 
قاســمی وند را به آن خانواده محتــرم به خصوص 
خواهر عزیزم که همســر خوب خود را از دست داد 
تســلیت عرض نموده بقاء عمر بازماندگان و شادی 

روح آن مرحوم را از خداوند منان خواستارم
فریده رضاخانی

قطاری که روزانه به صورت رفت و 
برگشت در مسیر قم- تهران تردد 
داشتند 50 درصد افزایش ظرفیت 
یافتند ضمن آنکه قطار ویژه هم 
ساعت 7 صبح روز عاشورا )شنبه 2 
آبان( از تهران به سمت قم حرکت 
و ســاعت 18 همان روز قم را به 

مقصد تهران ترک می کند.
وی با بیان اینکه در تاسوعا و 
عاشــورای حسینی روزانه 4000 
نفر با قطار در مســیر قم- تهران 

ظرفیت  افزود:  می شوند  جابه جا 
مسافری جمعه یکم آبان و شنبه 
2 آبــان این مســیر ریلی روزانه 
4000 نفــر و در مجموع بالغ بر 
8000 نفر اســت کــه در قالب 
افزایش ظرفیت قطارهای موجود 
و اعزام یــک قطار ویژه عملیاتی 

می شود.
مدیرکل راه آهن قم با اشــاره 
افزایش ظرفیت 15 درصدی  به 
قطارهــای قم- مشــهد در ایام 
تاسوعا و عاشورای حسینی یادآور 
شد: ظرفیت مسافری مسیر ریلی 
قم- مشهد نیز در این ایام توانایی 
جابه جایی روزانه 2600 نفر و در 
مجموع 5200 نفر رفت و برگشت 

را دارا خواهد بود.

ترحیم
هوالباقی

به نام عشق
با نهایت تاسف و تاثر فوت پدر، همسر و برادر مهربان و فداکار 
پیشکسوت تأتر و سینمای ایران مرحوم حسین قاسمی وند 
را به اطلاع کلیه دوستان و آشنایان می رساند. بهمین مناسبت 
مجلس ترحیمی در روز جمعه 1/8/94 از ســاعت 2 الی 5/3 
بعدازظهر در مســجدالرضا)ع( واقع در خیابــان آپادانا میدان 
نیلوفر منعقد می گردد. حضور شما سروران گرامی باعث شادی 

روح آن مرحوم و تسلی خاطر بازماندگان خواهد شد. 
خانواده های داغدار: قاســمی وند- رضاخانی- فروزش- 
مجــذوب-  طیــب-  آقــا  ابوالحســنی-  قناعتــی- 
روشنی مقدم- افضلی پور- شــجاعی- سردشتی- دکتر 
لاهوتی- دکتــر نصرتیان- لاهوتــی- وفایي- قطبی- 

رحمتی- منجم زاده- بهلولی


